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PASVALIO RAJONO SAVIVALDYBĖS KULTŪROS TARYBOS POSĖDŽIO 

INFORMACINĖ PAŽYMA 

2025-02-19 Nr. TK-2 

Pasvalys 

 

Posėdis vyko 2025 m. vasario 14 d. 13.00 – 13.20 val. 

Posėdžio pirmininkė – Pasvalio rajono savivaldybės kultūros tarybos pirmininkė Rasa 

Andžiuvienė. 

Posėdžio sekretorė – Savivaldybės administracijos Bendrojo skyriaus specialistė Rūta 

Jaruševičienė. 

Kontaktiniu būdu dalyvavę Pasvalio rajono savivaldybės kultūros tarybos (toliau - Taryba) 

nariai: – . 

Nuotoliniu būdu dalyvavę Tarybos nariai: Gediminas Andrašūnas, Rasa Andžiuvienė, 

Rimvydas Mitkus, Gražvydas Balčiūnaitis, Kęstutis Krasauskas, Jolita Šležaitė. 

Nedalyvavę Tarybos nariai: Asta Bendoraitienė, Gintarė Gikienė, Audronė Likienė, 

Bronislava Mainonienė, Ramunė Uždavinienė 

Tarybos posėdyje dalyvauja 6 iš 11 Tarybos narių, kvorumas yra. 

Posėdžio sekretorė Rūta Jaruševičienė Tarybos nariams medžiagą posėdžiui išsiuntė el. paštu 

2025 m.  vasario 10 d. kartu su preliminaria darbotvarke, kurioje buvo nurodyti planuojami svarstyti 

klausimai. Planuoti svarstyti klausimai: 

1. Paraiškų, pateiktų pagal Pasvalio rajono savivaldybės Kultūros ir meno sričių atstovams 

premijų skyrimo tvarkos aprašą, papildomas svarstymas. 

2. Iškilusių papildomų klausimų dėl Julijono Būtėno-Stevės įamžinimo Pasvalyje aptarimas. 

3. Kiti klausimai. 

Tarybos pirmininkė Rasa Andžiuvienė pasveikino susirinkusius. Ji pagarsino preliminarią 

darbotvarkę, kartu paminėdama, kad posėdžio pabaigoje bus pateikta informacija apie planuojamus 

rengti Pasvalio rajono savivaldybės tarybos sprendimo projektus, susijusius su Tarybos veikla. Ji 

pasiteiravo, ar visi Tarybos nariai sutinka su posėdžio darbotvarke ir ar yra norinčių įtraukti 

papildomus klausimus. 

Visiems dalyvaujantiems pritarus ir nepasiūlius papildomų klaismų, buvo patvirtinta posėdžio 

darbotvarkė: 

1. Paraiškų, pateiktų pagal Pasvalio rajono savivaldybės Kultūros ir meno sričių atstovams 

premijų skyrimo tvarkos aprašą, papildomas svarstymas. 

2. Iškilusių papildomų klausimų dėl Julijono Būtėno-Stevės įamžinimo Pasvalyje aptarimas. 

3. Kiti klausimai. 

SVARSTYTA. 1. Paraiškų, pateiktų pagal Pasvalio rajono savivaldybės Kultūros ir meno 

sričių atstovams premijų skyrimo tvarkos aprašą, papildomas svarstymas. 

Tarybos pirmininkė Rasa Andžiuvienė informavo, kad kaip ir Tarybos sekretorė buvo rašiusi 

el. laiške, rengiant Savivaldybės administracijos direktoriaus įsakymą dėl Kultūros ir meno sričių 
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premijų skyrimo buvo pastebėta, kad yra susidubliavusių kandidatų į premijas: duetas <duomenys 

neskalbiami. Nuasmeninta> bei duetas <duomenys neskalbiami. Nuasmeninta>. Taigi viena 

kandidatė dalyvauja dviejuose skirtingų paraiškų kolektyvuose. Taip pat kilo klausimas dėl 

<duomenys neskalbiami. Nuasmeninta> apdovanojimo premija ne kaip mokytojos, o kaip dueto 

vadovės. 

Tarybos sekretorė Rūta Jaruševičienė trumpai pristatė susidariusią situaciją: sudarinėdama 

kandidatų į premijas lentelę, pateiktą praėjusiame Tarybos posėdyje, sekretorė pražiūrėjo, kad 

paraiškoje Nr. ARS-J-2077 ketvirtu kandidatu į premiją yra įvardinta ne tik <duomenys neskalbiami. 

Nuasmeninta>, bet kartu ir <duomenys neskalbiami. Nuasmeninta>, ir jos abi pateiktos kaip duetas, 

o ne kaip individualus atlikėjas, ir tokiu atveju <duomenys neskalbiami. Nuasmeninta> atskirai 

neturėtų būti išmokama premija ir <duomenys neskalbiami. Nuasmeninta> turėtų būti skirta premija 

ne kaip mokytojai, o kaip dueto vadovei.  

 Tarybos pirmininkė Rasa Andžiuvienė tęsdama sekretorės mintį paaiškino, kad praėjusiame 

posėdyje numatyta 40 % premija <duomenys neskalbiami. Nuasmeninta> turėtų būti keičiama į 100 

% premiją už kolektyvo (dueto) I vietos pasiekimą respublikiniame konkurse (pagal Pasvalio rajono 

savivaldybės Kultūros ir meno sričių atstovams premijų skyrimo tvarkos aprašo 20.1 punktą). Taip 

pat Tarybos pirmininkė kalbėdama apie mokinę <duomenys neskalbiami. Nuasmeninta>, kuri pagal 

pateiktas paraiškas dalyvauja dviejų kolektyvų veikloje ir yra vertinama kaip dueto narė, pabrėžė, kad 

ji vertinama ne kaip individualus atlikėjas ir dėl šios priežasties gali būti apdovanojama kaip 

kolektyvo narė.  

Tarybos pirmininkė Rasa Andžiuvienė pasiteiravo Tarybos narių, ar visi pritaria paraiškos 

svarstymo pakeitimams. 

Tarybos nariai vienbalsiai pritarė paraiškos svarstymo pakeitimams.  

NUTARTA. Po paraiškos Nr. ARS-J-2077 persvarstymo siūlyti Savivaldybės administracijai 

skirti premijas už aukštus pasiekimus kultūros ir meno srityse pagal paraiškas gautas laikotarpiu nuo 

2024-01-01 iki 2024-12-31 pagal Pasvalio rajono savivaldybės kultūros ir meno sričių atstovams 

premijų skyrimo tvarkos aprašą, sekančiai: 

Eil. 

Nr. 

Paraiškos 

teikėjas 

Paraiškos 

Nr. 
Kandidatas Kriterijus 

Siūlomos 

premijos 

suma, Eur 

Premijos 

dalis, 

proc., 

pagal 

Aprašo 23 

punktą 

Siūlomos 

išmokėti 

premijos 

suma, Eur. 

1. 
Pasvalio 

KC 

ARS-J-

1587 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Lietuvos 

kultūros centrų 

asociacijos 

apdovanojimo 

„Auksinis 

feniksas“ 

Aprašo 20.3 

punktas 

1000 100% 1000 

2. 

Pasvalio 

Mariaus 

Katiliškio 

viešoji 

biblioteka 

ARS-J-

1656 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Panevėžio 

apskrities 

Gabrielės 

Petkevičaitės-

Bitės viešosios 

bibliotekos 

1000 100% 1000 
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įsteigtas 

apdovanojimas 

„Ad Astra“ 

Aprašo 20.3 

punktas 

3. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2012 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  100% 1000 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Kolektyvas, 

respublikinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.1 

punktas  

 

1000   

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

tarptautinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

800 60 % 480 

4. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2013 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  100% 800 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Kolektyvas, 

tarptautinis 

konkursas, II 

vieta 

Aprašo 20.1 

punktas 

800   

5. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2014 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  40% 320 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

respublikinis 

konkursas, 

Grand Prix 

diplomas 

Aprašo 20.2 

punktas 

800 60% 480 

6. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2015 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  40% 240 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

tarptautinis 

konkursas, II 

vieta 

600 60% 360 



4 
 
 

Aprašo 20.2 

punktas 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

tarptautinis 

konkursas, III 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

400 60% 240 

7. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2016 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  40% 320 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

tarptautinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

800 60% 480 

8. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2017 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  40% 320 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

tarptautinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

800 60% 480 

9. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2018 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  40% 240 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

respublikinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

600 60% 360 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

respublikinis 

konkursas, II 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

500 60% 300 

10. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2072 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  40% 160 
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<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

tarptautinis 

konkursas, III 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

400 60% 240 

11. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2073 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  100% 600 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Kolektyvas, 

tarptautinis 

konkursas, III 

vieta 

Aprašo 20.1 

punktas 

600   

12. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2074 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  100% 1000 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Kolektyvas, 

respublikinis 

konkursas, I ir 

II vietos 

Aprašo 20.1 

punktas 

1000   

13. 

Pasvalio 

rajono 

Pumpėnų 

gimnazija 

ARS-J-

2075 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  40% 320 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

tarptautinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

800 60% 480 

14. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2076 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

    

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

respublikinis 

konkursas, 

Grand Prix 

Aprašo 20.2 

punktas 

800 60% 480 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

tarptautinis 

konkursas, I 

vieta 

800 60% 480 
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Aprašo 20.2 

punktas 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

tarptautinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

800 60% 480 

15. 

Pasvalio 

muzikos 

mokykla 

ARS-J-

2077 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

  100% 1000 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

respublikinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

600 60% 360 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

respublikinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

600 60% 360 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Individualūs 

atlikėjai, 

respublikinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.2 

punktas 

600 60% 360 

<duomenys 

neskalbiami. 

Nuasmeninta> 

Kolektyvas, 

respublikinis 

konkursas, I 

vieta 

Aprašo 20.1 

punktas 

1000   

VISO: 
14 740,00 

Eur 

 

SVARSTYTA. 2. Iškilusių papildomų klausimų dėl Julijono Būtėno-Stevės įamžinimo 

Pasvalyje aptarimas. 

Tarybos pirmininkė Rasa Andžiuvienė įvardijo svarstomą klausimą ir pakvietė Tarybos narį 

Gražvydą Balčiūnaitį paaiškinti klausimo esmę. 

Tarybos narys Gražvydas Balčiūnaitis pakartojo el. laišku siųstą informaciją: berengiant 

Savivaldybės tarybos sprendimo projektą dėl skvero pavadinimo Julijono Būtėno-Stevės vardu buvo 

išsiaiškinta, kad norint numatytoje vietoje įteisinti naują skverą reikia performuoti Vytauto Didžiojo 
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aikštę, keisti sklypo ribas ir formuoti du naujus sklypus, o tai kainuoja tiek laiko, tiek pinigų. Iš 

Savivaldybės administracijos Vietinio ūkio ir plėtros skyriaus buvo gautas siūlymas, pagrįstas kitų 

rajonų pavyzdžiais: siūloma Julijono Būtėno-Stevės įamžinimo skverą pavadinti Julijono Būtėno-

Stevės taku. Panašiai kaip Vilniaus mieste esančiame Bernardinų sode yra Lietuvos kunigaikščių 

vardais pavadinti takai. Esamos aikštės dalies pavadinimas taku neįpareigoja performuoti esamo 

sklypo ar kitaip papildomai finansiškai įsipareigoti, vykdyti pakeitimus. Tarybos nario nuomone, 

rezultatas galima sakyti, būtų labai panašus, vis tiek bus statomas stendas, pasakojantis apie Julijoną 

Būtėną-Stevę. O dėl erdvės, tai takelis ten jau yra, tad Tarybos nario nuomone tokiu atveju būtų 

išvengta papildomų procedūrų ir Julijono Būtėno-Stevės atminimas būtų įamžintas. 

Tarybos pirmininkė Rasa Andžiuvienė siūlė pagalvoti apie dar kitokį informacijos pateikimo 

būdą, kaip pvz. Marijampolėje esančiame parke yra QR kodai, pateikti šalia tako ar skulptūros, kurie 

įrengti asmeniui įamžinti ar pagerbti. Nuskaičius kodą su mobiliuoju telefonu ar įrenginiu gaunama 

labai plati informacija apie asmenį ir tai labai naudinga, ir Tarybos pirmininkės nuomone, tai būtų 

modernus stendo pakeitimo variantas. Marijampolėje kai kurie QR kodai yra netgi ir su balso įrašais, 

o tai dar įdomiau. 

Tarybos narys Kęstutis Krasauskas pasiūlė, jog QR kodas galėtų netgi būti ir takelio, tako 

dalis, tai yra viena iš esamų trinkelių ar takelio plytelių galėtų būti pakeista į tokią, ant kurios yra  

išraižytas ar kitaip įtvirtintas QR kodas. Žmogus, eidamas taku ir pamatęs tokį kodą, galėtų lengvai 

jį nuskaityti ir informaciją sužinoti tokiu būdu. Stendas yra stacionarus objektas, jis, Tarybos nario 

nuomone, gali kai kam pasirodyti kaip atskiras objektas, kuris galbūt kažką užstoja ar „trukdo“, o 

tako dalis su QR kodu tikrai niekam nemaišytų ir kam reikia, juo galėtų pasinaudoti. 

Tarybos narys Gražvydas Balčiūnaitis pritarė pasisakymams, toks variantas tikrai galimas ir 

nėra sudėtingas įrengti. 

Tarybos nariams dar padiskutavus buvo nuspręsta, kad Vytauto Didžiojo aikštės dalies 

Pasvalyje pavadinimas Julijono Būtėno-Stevės taku yra priimtina alternatyva, kuri neužkrautų 

papildomomis procedūromis ir finansiškai būtų labiau priimtinas variantas. 

NUTARTA. Pritarti erdvės, esančios priešais pastatą Vilniaus g. 2 Pasvalyje (Vytauto 

Didžiojo aikštės dalies), pavadinimui Julijono Būtėno-Stevės taku. 

SVARSTYTA. 3. Kiti klausimai 

Tarybos pirmininkė Rasa Andžiuvienė pakvietė dalyvaujančius Tarybos narius teikti rūpimus 

klausimui apsvarstymui. 

Tarybos narys Gražvydas Balčiūnaitis pasiteiravo, kada vėl bus organizuojamas išvykstamasis 

Tarybos posėdis. 

Tarybos pirmininkė Rasa Andžiuvienė priminė visiems dalyvaujantiems, kad balandžio 15 d. 

yra minima Kultūros diena, o Tarybos veiklą galimą būtų priskirti dirbančiai su kultūra, tad reikėtų 

apsvarstyti galimybę paminėti šią dieną. 

Tarybos sekretorė Rūta Jaruševičienė pakvietė Tarybos narius siūlyti galimus išvykų variantus 

ar norimus aplankyti objektus Pasvalio rajone ir ne tik, ir siūlymus atsiųsti jai el. paštu, kad viename 

iš ateinančių Tarybos posėdžių būtų galima juos apsvarstyti. 

Tarybos pirmininkė Rasa Andžiuvienė priminė, kad dar yra vienas informacinis pranešimas 

apie planuojamus rengti Pasvalio rajono savivaldybės tarybos sprendimo projektus, susijusius su 

Tarybos veikla. 
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Tarybos sekretorė Rūta Jaruševičienė informavo, kad atsižvelgiant į Lietuvos Respublikos 

vietos savivaldos įstatymo pakeitimus, kuriuose pasikeitė komisijų balsavimo tvarka, ji rengia 

Savivaldybės tarybos sprendimų pakeitimus tų komisijų nuostatų ir darbo reglamentų, kurios jai yra 

priskirtos. Pasitarus su Savivaldybės administracijos Bendrojo skyriaus vedėja ir Savivaldybės meru 

buvo prieita bendro sutarimo, kad komisijas, kurios atlieka tik vieną funkciją ir renkasi dažniausiai 

tik vieną kartą per metus ir tik dėl vieno klausimo apsvarstymo, vertėtų naikinti ir tų komisijų 

funkcijas pavesti vykdyti Kultūros tarybai. Tarybos sekretorė įvardijo siūlomas naikinti komisijas – 

Kandidatų Pasvalio krašto premijai gauti vertinimo komisija ir Pasvalio krašto garbės piliečio vardo 

suteikimo komisija. Ji minėjo, kad šių komisijų darbo organizavimas yra administracinė našta ir nėra 

tikslinga turėti komisijas tik dėl vienos funkcijos. Tuo tarpu Kultūros taryba renkasi ir svarsto įvairius 

klausimus ir papildomi keli klausimai per metus neturėtų stipriai apkrauti Tarybos narių darbo. 

Tarybos sekretorės siūlymu, į Tarybos posėdžius, kuriuose bus siūloma svarstyti aukščiau įvardintoms 

komisijoms priskirtus klausimus, bus galima pasikviesti ekspertus, t. y. (tuo atveju, jei komisijos bus 

panaikintos) tų buvusių komisijų narius, kad sprendimai būtų informatyviai ir išsamiai aptarti ir 

pagrįstai priimti.  

Tarybos nariai diskutavo apie tokia galimybę ir priėjo išvados, kad yra logiška ir naudinga 

naikinti įvardintas komisijas, ypač, kai svarstant atitinkamus klausimus bus galima pasitelkti 

ekspertus. Taip pat, kaip jau nuspręs Savivaldybės taryba, tokias funkcijas ir vykdys Taryba ir jos 

nariai. 

Tarybos sekretorė Rūta Jaruševičienė dar informavo, kad Bernardo Brazdžionio literatūros 

premijos vertinimo komisijos naikinti nesiūloma, todėl kad ši komisija yra sudaroma iš atstovų iš 

visos Lietuvos ir pati premija yra vienintelė Lietuvoje, o Kandidatų Pasvalio krašto premijai gauti 

vertinimo ir Pasvalio krašto garbės piliečio vardo suteikimo komisijos siūlo kandidatus dėl premijų, 

kurios skiriamos tik už nuopelnus Pasvalio rajonui, ne visai Lietuvai. 

Tarybos pirmininkė Rasa Andžiuvienė padėkojo visiems už dalyvavimą posėdyje ir išsakytas 

nuomones, palinkėjo gražiai, linksmai ir turiningai sutikti vasario 16-ąją, ir atsisveikino su Tarybos 

nariais iki kito karto. 

 

Kultūros tarybos pirmininkė     Rasa Andžiuvienė 

 

Kultūros tarybos sekretorė     Rūta Jaruševičienė 


